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Obiectul interpelării: Cauzele creșterii alarmante a mortalității materne și infantile în 

România în ultimii ani

Stimate doamnă ministru,

La finele anului trecut a apărut în presă o statistica alarmantă privind rata mortalității infantile în 

țara noastra care este de două ori mai mare decât rata medie a Uniunii Europene. 1.500 sunt copii 

care mor înaintea împlinirii vârstei de un an, iar cei care mor înaintea împlinirii vârstei de 5 ani 

sunt în număr de 2.000. Cel mai adesea acești copii sunt născuți în mediul rural, toate aceste 

decese având la bază de cele mai multe cauze prevenibile sau tratabile.



Suntem pe primul loc la mortalitatea maternă în Europa, de 3 ori mai mare față de Bulgaria și de 

10 ori mai mare față de Polonia.

În calitate de mama a doi copii cât și în calitate de parlamentar în cadrul Senatului Romaniei, 

vă rog să clarificați următoarele aspecte:

a) Cate persoane au beneficiat in total de carnetul gravidei?

b) Cate persoane au beneficiat de ecografie morfo-fetală în timpul sarcinii decontată de casa de 

asigurări?

c) Cine efectuează ecografiile morfo-fetale în România?

d) Câți specialiști în ecografic morfo-fetală există în fiecare județ din România?

e) Exista o evidenta legata de cazurile de mortalitate maternă infantilă și controalele în timpul 

sarcinii?

f) Din cele 9 facultăți de moașe înființate la aderarea României la UE au mai rămas doar 2. Care 

este cauza desființării acestora?

g) De ce nu se scot posturi pentru moase (la concurs)?

h) Si de ce nu se respecta in practica studentelor de la facultatea de moase asistarea numarului de

40 de nasteri asa cum stipuleaza directivele UE pentru moașe?

i) Există o statistică națională cu necesarul de moașe la nivel național care să fie pusă Ia 

dispoziția universităților care au facultăți de moașe?

Vă mulțumesc și aștept răspuns scris.

Silvia Dinică

Senator USR București
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